
Protokół Nr BRM.0012.1.9.2020 

 posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji Rady Miejskiej w 

Olecku odbytego w dniu 27 października 2020 roku  
 

 Na stan 8 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 (w tym 6 członków  
w trybie zdalnym) – lista obecności w załączeniu. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor. 

Protokołowała starszy inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego  
w Olecku – Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 
 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 
 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 
 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-

Drozd, 
 Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Alicja Szałkowska,  
 Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska,  
 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 
Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 
powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 
posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
2. Sprawy wniesione.  
3. Wnioski Komisji. 

 
Uwag do zaproponowanego porządku posiedzenia nie zgłaszano. 
 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

a) projekt uchwały w sprawie utworzenia Osiedla Zielonego w Olecku i nadania  
mu statutu 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
Poinformował, iż Komisja Statutowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia 
Osiedla Zielonego w Olecku i nadania mu statutu. 

 

b) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet 
sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli 



Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja przy 7 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet sołtysom 
oraz przewodniczącym zarządów osiedli. 
 

c) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Oleckiej Rady 
Młodzieżowej i nadania jej statutu 

 
Kierownik SZB – Ewa Zalewska-Drozd 
omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
Poinformowała, iż Komisja Statutowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  
w sprawie powołania Oleckiej Rady Młodzieżowej i nadania jej statutu. 

 

d) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Kościuszki 

 
Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 
omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 
zapytała, czy jest duże zapotrzebowanie na nowe mieszkania, bo bardziej brakuje mieszkań 
komunalnych lub socjalnych.  
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
w jego opinii brakuje nowych mieszkań. Ceny mieszkań w Olecku wahają się od 4,5 tys.  
do 5,5 tys. zł za m², cena reguluje popyt i wskazuje, że mieszkań jest zbyt mało. 
Przedstawiony projekt obejmuje teren pod inwestycje w systemie deweloperskim, co 
oznacza, że właściciel urządzi teren, a gmina nie poniesie kosztów z tego tytułu.     
 
Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 7 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Kościuszki. 
 
 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Olecko  
do Fundacji Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich 

 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 



Dodał, że fundacja ma możliwość pozyskiwania dużych środków unijnych na realizację 
projektów. Obecnie przygotowuje tzw. Masterplan na kwotę rzędu 350 mln zł.  
 
Członek Komisji – Mariusz Miłun  
zapytał, o podaną przez Burmistrza liczbę 22 tys. mieszkańców Gminy Olecko i składki  
w kwocie 22 tys. zł, kiedy w rzeczywistości zapewne gmina liczy nieco ponad 18 tys. 
mieszkańców oraz czy wszystkie gminy wymienione w uzasadnieniu do projektu uchwały są 
już członkami fundacji. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
potwierdził, że wszystkie gminy są członkami fundacji. Opłata wynosi  
1 zł od mieszkańca gminy, na tą chwilę jest ok. 21,7 tys. mieszkańców.  
 
Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 6 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Olecko do Fundacji 
Ochrony Wielkich Jezior Mazurskich. 
 
 

f) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości 

 
Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 
omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji – Ferdynand Grodzicki  
zapytał, o ile wzrośnie w złotych stawka podatku, np. za dom jednorodzinny. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
przedstawił kalkulację rocznej wysokości podatku od średniej wielkości gospodarstwa 
domowego – w załączeniu do protokołu. Zakładana inflacja na przyszły rok wynosi 3,3%, 
natomiast zakładany wzrost stawek podatku to 3,23%, co stanowiłoby dochód gminy  
w kwocie 309 tys. zł. W przypadku zastosowania stawek Ministra Finansów gmina 
uzyskałaby dochód w kwocie 903 tys. zł. W jego ocenie jest to niewielki wzrost, a należy 
mieć na uwadze realizację zadań inwestycyjnych. 
 
Członek Komisji – Mariusz  Miłun  
zapytał, jaka jest obecnie ściągalność podatków. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że z podatku PIT i CIT brakuje wpłat na kwotę ok. 1,2 mln zł. 
 
Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 
dodała, że jeżeli dłużnik jest „nie ściągalny” to organ podatkowy nie jest w stanie 
wyegzekwować należności. Wydział, zgodnie z przepisami prawa, wysyła upomnienia,  
są kierowane sprawy do egzekucji do Urzędu Skarbowego, a w przypadku zbiegu egzekucji, 
do komornika sądowego. W razie nieskutecznej egzekucji stosuje się zabezpieczenie  
w postaci wpisu hipoteki przymusowej lub zastawu skarbowego. 
 
Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 



Komisja, przy 3 głosach za, 1 głosie przeciw i 4 głosach wstrzymujących się, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku  
od nieruchomości. 
 
 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok 
 
Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Członek Komisji – Mariusz Miłun  
zapytał, czy prawdą jest, że Burmistrz wstrzymał możliwość odpłatnego udostępniania sal 
gimnastycznych w szkołach i zrezygnował z wpływów z tego tytułu. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  
odpowiedział, że nie wydawał takiej dyspozycji. Powiedział, że sprawdzi tą informację,  
bo być może dyrektorzy szkół, w związku z sytuacją epidemiologiczną w kraju, podjęli takie 
działania.  
 
Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 
zapytała, jaka kwota ostatecznie zostanie wydatkowana na realizację zadania  
pn. „Modernizacja energetyczna budynku Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi Krasnal 
w Olecku przy ul. Zielonej 1”. Prosiła o wyliczenie, jaka kwota została dołożona na realizację 
zadania. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  
odpowiedział, że cały czas pojawiają się nowe problemy i nieprzewidziane remonty. Ostatnio 
pojawił się kłopot z wentylacją. Kwota, jaka została dołożona do pierwotnego planu  
na realizację zadania wynosi ok. 450 tys. zł.  
 
Członek Komisji – Wojciech Rejterada 
oznajmił, iż nie otrzymał odpowiedzi na zapytanie z ostatniej sesji Rady na temat wymiany 
pieca centralnego ogrzewania oraz termomodernizacji budynku Zespołu Szkół Społecznego 
Towarzystwa Oświatowego w Olecku, który jest własnością gminy. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  
odpowiedział, że trwają prace nad projektem budżetu gminy na kolejny rok. Obecnie nie  
ma możliwości sfinansowania tego zadania. Umowa użyczenia budynku stowarzyszeniu jest 
zawarta na 10 lat. W umowie jest zapis, iż stowarzyszenie bierze na siebie ciężar wydatków  
i remontów bieżących mających na celu utrzymanie budynku w określonym stanie 
technicznym. Ubolewa, iż stowarzyszenie nie starało się o pozyskanie środków 
zewnętrznych na ten cel. 
 
Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 
zapytała, w jakiej wysokości są oszczędności w oświacie ze względu na zamknięcie szkół  
w okresie od marca do czerwca. 
 
Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
odpowiedziała, że w dziale 801 – Oświata i wychowanie nie było oszczędności.  
 
Innych pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 
 
 



Opinia Komisji: 
Komisja, przy 5 głosach za i 3 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 
 
 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Olecko na lata 2020 – 2029 

 
Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 7 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na 
lata 2020 – 2029. 
 
 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania  
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Olecku 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Członek Komisji – Mariusz Miłun  
powiedział, że jest to niepoważne traktowanie komisji Rady Miejskiej, a przechodzenie  
z jednej do drugiej jest nieprofesjonalne.  
 
Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 
dodała, iż w komisji nie będzie przedstawicieli dwóch ugrupowań, obawia się zarzutów  
o stronniczość.   
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
wskazał, że na posiedzeniu Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  
i Bezpieczeństwa padła propozycja opracowania regulaminu Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji – Ferdynand Grodzicki  
zwrócił uwagę, że obie rezygnacje członków komisji są identycznej treści. 
 
Pytań, ani innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 5 głosach za i 3 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji Rady Miejskiej w Olecku. 
 
 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków  
Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 



Pytań, ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 5 głosach za i 3 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania członków Komisji 
Statutowej Rady Miejskiej w Olecku. 
 
 
Głosowanie w sprawie zasadności skargi na działalność Burmistrza Olecka 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
omówił projekty uchwał zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Pytań, ani uwag do projektów uchwał nie zgłaszano. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 1 głosie za, 3 głosach przeciw i 4 głosach wstrzymujących się uznała,  
że skarga jest bezzasadna.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 
 
Przewodniczący Komisji – Anna Kaczor 
poinformowała, iż sprawy wniesione są przesyłane na bieżąco. 
 
Członkowie komisji nie zgłaszali uwag. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 
 
Wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 
 
Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 
 
 
Protokołowała 

Małgorzata Adameit 

Przewodniczący Komisji 

Anna Kaczor 

 

 


